

Title (en)  
Applicator set for product like lipstick

Title (de)  
Auftragvorrichtung für Substanzen wie Lippenstift

Title (fr)  
Ensemble d'application pour produit de type rouge à lèvres

Publication  
**EP 0860124 A1 19980826 (FR)**

Application  
**EP 98400112 A 19980121**

Priority  
FR 9701683 A 19970213

Abstract (en)  
Applicator (1) includes a compartment (4) for the applicator (6) comprising a product dissolving or gelling at the surface on contact with liquid. The applicator is mounted detachably through an opening (11). A second compartment (5), isolated from the first, contains an absorbent (14). This is impregnated with the liquid composition, and is able to moisten the applicator (6) which is introduced through the second opening (18) onto the absorbent surface (50). A system of closures (3, 8, 9, 11, 18, 20) seals the openings. Preferably the applicator is a block of alum, a portion of lipstick, cosmetic foundation, polyvinyl alcohol (PVA), guar gum or a skin care product.

Abstract (fr)  
La présente demande concerne un ensemble d'application (1) comprenant : un premier compartiment (4) destiné à former un logement pour un applicateur (6) contenant un produit apte à se solubiliser ou se gélifier en surface au contact d'une composition liquide, et monté de manière amovible dans ledit premier compartiment (4) au travers d'une première ouverture (11); un second compartiment (5), isolé du premier compartiment, et comportant un organe (14), imbibé de ladite composition liquide, et apte à restituer une quantité de ladite composition liquide sur l'applicateur (6) lorsque ce dernier est introduit dans le second compartiment (5) au travers d'une seconde ouverture(18), et mis en appui sur une surface de restitution (50) dudit organe (14), des moyens de fermeture amovibles (3, 8, 9, 20) étant prévus pour obturer respectivement lesdites première (11) et seconde (18) ouvertures. <IMAGE>

IPC 1-7  
**A45D 40/26**

IPC 8 full level  
**A45D 34/04** (2006.01); **A45D 40/18** (2006.01); **A45D 40/26** (2006.01); **B05C 17/00** (2006.01); **B65D 83/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)  
**A45D 40/26** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)  
• [X] FR 742193 A 19330228  
• [A] DE 4335633 C1 19941027 - ERLHOEFER DIETER [DE]  
• [AD] EP 0612488 A1 19940831 - OREAL [FR]  
• [A] GB 1521173 A 19780816 - EYLURE LTD  
• [A] GB 274880 A 19271124 - WILLIAM FRIEDMAN  
• [A] FR 985395 A 19510718

Designated contracting state (EPC)  
DE ES FR GB IT

DOCDB simple family (publication)  
**FR 2759262 A1 19980814; FR 2759262 B1 19990319**; CA 2226649 A1 19980813; CA 2226649 C 20030415; DE 69809309 D1 20021219;  
DE 69809309 T2 20030320; EP 0860124 A1 19980826; EP 0860124 B1 20021113; ES 2187902 T3 20030616; JP 2877789 B2 19990331;  
JP H10230207 A 19980902; US 5895162 A 19990420; US RE38016 E 20030304

DOCDB simple family (application)  
**FR 9701683 A 19970213**; CA 2226649 A 19980212; DE 69809309 T 19980121; EP 98400112 A 19980121; ES 98400112 T 19980121;  
JP 2997998 A 19980212; US 1673598 A 19980130; US 83773201 A 20010419